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کاپوچیانی: باید بفهمیم چه 
توانایی هایی داریم

از شکست دادن  ایران بعد  تیم ملی بسکتبال زنان 
مالزی، صبح امروز در دومین بازی دیویژنB کاپ آسیا، 
به مصاف مغولستان می رود. شاگردان النی کاپوچیانی 
که رقابت ها را با پیروزی 59-65 مقابل مالزی شروع 
بازی دارند که دیروز  با مغولستانی  امروز  کرده اند، 

52-69 باخته است.
النی کاپوچیانی، سرمربی تیم ملی بسکتبال زنان ایران، 
با اجرای تاکتیک هایش برنده شدند،  از تیمش که 
راضی است:»اینجا هم مثل همه بازی های اول هر 
تورنمنتی  شگفتی هایی وجود دارد و شرایط مثل ویلیام 
جونز است و بهترهم می شویم. از عملکرد تیم راضی 
هستم، بازیکنانم شخصیت خود را نشان دادند. باید 
بفهمیم چه توانایی هایی داریم و رقبایمان چگونه 
بازی می کنند. مهم پیروزی است که به آن رسیدیم. 
اگر بازیکنان ما بی نقص بودند با ۳۰ اختلاف امتیاز 
امروز  امیدوارم  بود.  بازی  اولین  این  اما  می بردیم 

شرایط بهتر باشد.«
 

چه کسی جای پاول را می گیرد؟
متئــوس  پــاول  برگشــت  بــا  نیســت  معلــوم  هنــوز 
لهســتانی بــه کشــورش، بــرای قهرمانــی والیبــال مردان 
آســیا مربــی جدیــدی روی نیمکــت تیم ملــی ایــران 

می نشــیند یــا خیــر.
لهســتانی  تمرین دهنــده  مربــی  متئــوس،  پــاول 
تیم ملــی والیبــال بــا پایــان لیــگ ملت هــا و قــراردادش 
بــا فدراســیون ایــران، بــرای ادامــه همکاری با تیــم ایران 
بــرای قهرمانــی مــردان آســیا، بــا فدراســیون بــه توافــق 
رســید. حتــی محمدرضــا داورزنــی، رئیــس فدراســیون 
هــم تلفنــی رضایــت مدیرعامــل ســزارنی رادوم را گرفت 
تــا پــاول بعــد از قهرمانــی آســیا بــه لهســتان برگــردد، اما 
ســرمربی ترانســفر بیدگوشــچ، بــه خاطــر جدیت نقش 
او در تمرینــات تیــم، مخالفــت کــرد تــا پــاول متئوس به 
ناچــار هنــوز قهرمانــی آســیا شــروع نشــده بــه کشــورش 
برگــردد. میــلاد تقــوی دبیــر فدراســیون والیبــال در 
این بــاره می گوید:»بــا رفتــن پــاول، ســرمربی تیــم بایــد 
بــرای تکمیل کادرش مربی جدیدی پیشــنهاد بدهد.«

 فصیحی چشم به راه 
ویزای مجارستان

100 متر ایران برای حضور در  فرزانه فصیحی، دونده 
رقابت های قهرمانی جهان بوداپست، چشم به راه 
ویزای مجارستان است. او همراه حسن تفتیان دو 
دونده سرعتی هستند که با گرفتن سهمیه در قهرمانی 
جهان، برای دوومیدانی ایران آبروداری کردند و این 
روزها منتظر صدور ویزایش است. هرچند به گفته 
دوومیدانی،  فدراسیون  سرپرست  داوری،  افشین 
سفارت قول مساعد برای صدور ویزا داده وتأکید برای 
رزرو بلیت پرواز کرده تا مشکلی پیش نیاید. فدراسیون 
25 و26 بلیت پرواز رزرو کرده تا با چسباندن  برای 
ویزا در پاسپورت ها، فرزانه فصیحی و افشین داوری 
سرپرست فدراسیون، راهی شوند. حسن تفتیان هم 

از پاریس به بوداپست می رود.

سومی سهم ساحلی بازان ایران

تیم ملی ب والیبال ساحلی ایران، پوروتور جهانی چین 
را با شکست میزبان و سومی تمام کرد. ساحلی بازان 
ایران، برای آمادگی بیشتر قبل از بازی های آسیایی 
هانگژو در تور چین حاضر شدند. این تیم با ترکیب 
باخت  از  بعد  آقاجانی،  عباس پورعسگری-علیرضا 
 . د ا د ست  د ز  ا ا  ر ل  فینا  ، یلند نیوز بل  مقا -صفر  2
ساحلی بازان ایران با این شکست برای سومی در بازی 
رده بندی به مصاف چین رفتند که با پیروزی -2صفر و 
امتیازات 21- 18- و 21- 19 روی سکوی سومی تور جهانی 
ایستادند. تیم ملی الف ایران با ترکیب بهمن سالمی 
و سینا شوکتی هم حضور داشت اما با باخت مقابل 

نیوزیلند در مرحله یک چهارم نهایی حذف شد.
 

بسکتبال ایران، تیم 30 رنکینگ
در رنکینگ قدرت فیبا برای جام جهانی 2023، تیم 
ملی بسکتبال ایران بین 32 تیم، سی ام شد. تیم ها 
در رنکینگ فیبا طبق شانس کسب قهرمانی رده بندی 
می شوند که در آخرین رنکینگ جام جهانی 2023، 
امریکا شانس اول قهرمانی است، فرانسه و استرالیا هم 
دوم و سوم هستند. تیم ملی ایران هم پیش از این در 
رده 31  قرار داشت که 13 روز مانده تا شروع جام یک 
پله صعود داشته است. شاگردان هاکان دمیر در جام 
جهانی با تیم های اسپانیا، برزیل و ساحل عاج همگروه 
هستند. البته تیم ملی بسکتبال ایران در پنجمین بازی 
تدارکاتی اش با هاکان دمیر مربی ترکیه ای با نتیجه 

61-88 باخت.
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گنج خانلو در گلاسکو ناپدید شد

دوچرخه پنچر!
مهری رنجبر/ محمد گنج خانلو، رکابزن 
گلاسکو  به  زحمت  هزار  با  ملی پوش 
او  از  خبری  حاضر  حال  در  اما  رفت، 

نیست.
گنج خانلو که 23 خردادماه درست دو 
ماه پیش مدال طلای پیست قهرمانی 
آسیا را در ماده اسکرچ گرفته بود، مسافر 
قهرمانی جهان گلاسکو هم شد، اما با 
آن  هم  رسید،  انگلیسش  ویزای  تأخیر 
5 روز بعد از شروع رقابت های قهرمانی 
رکابزن  اتفاق،  این  با  گلاسکو.  جهان 
از  را  جاده  استقامت  مسابقه  ایرانی، 

دست داد و تنها ماند تایم تریل انفرادی. 
او بامداد 17 مردادماه همراه رسول اسدی 
راهی گلاسکو شد تا به مسابقه تایم تریل 
تخصص  که  ماده ای  برسد؛  انفرادی 
او نبود و همان موقع گفته بود تنها به 
ایران در این ماده رکاب  خاطر اعتبار 
می زند:»تایم تریل ماده تخصصی من 
نیست و حتی در قهرمانی کشور هم رکاب 
نمی زنم. بنابراین شک نکنید در قهرمانی 
جهان برای نتیجه مسابقه نمی دهم و 
تنها برای اعتبار دوچرخه سواری ایران 

رکاب می زنم و بس.«

گنج خانلو در ماده تایم تریل انفرادی 
۴۷ کشور دنیا  77 دوچرخه سوار از  با 
 ۴ ۷ . ۸ فت  مسا یی  سیا آ ر  کشو  ۸ و 
کیلومتری را پا زد و در نهایت کارش را با 
شصت و ششمی تمام کرد. او باید دیروز 
با رسول اسدی، رئیس فدراسیون به 
تهران برمی گشت اما شنبه شب بدون 
اینکه به رئیس فدراسیون خبر بدهد 
ج شده و برنگشته، اتفاقی  از هتل خار
که اسدی و خانواده اش را نگران کرده 

است.
رئیس فدراسیون در این باره می گوید: 
ن  و بد شنبه شب  محمد  نه  سفا متأ «
ما  و  است  رفته  بیرون  هتل  از  اطلاع 
با  زود  خیلی  البته  هستیم.  او  نگران 
و  جهانی  اتحادیه  نماینده  هماهنگی 
وارد  محمد  اتاق  به  اسکاتلند  پلیس 

شده و متوجه شدیم او همه وسایلش 
را برده است. گذرنامه گنج خانلو دست 
اتفاق  او  برای  امیدوارم  و  است  من 
خاصی نیفتاده باشد. البته موضوع را 
از طریق وزارت ورزش و جوانان و وزارت 
امور خارجه به کاردار ایران در اسکاتلند 
اطلاع داده ایم. امیدوارم محمد با پایان 

اعتبار ویزایش به ایران برگردد.«
فدراسیون  رئیس  توضیحات  به رغم 
که  نلو  گنج خا ما  ا  ، ی ر ا چرخه سو و د
90 به گلاسکو  با هزار زحمت و دقیقه 
رسید، با ویزای مولتی 6 ماهه، مشکلی 

برای ماندن در اسکاتلند ندارد.
رکابزن ملی پوش ایران قرار بوده همراه 
علی لبیب و فرانک پرتو آذر به نام ایران 
مسابقه  هانگژو  آسیایی  بازی های  در 

بدهد.

به قول آقای 
پروین مدیر 

تیم ملی یعنی 
کشک! 

من فکر 
می کنم در 

چنین مقطعی 
مدیریت 

تیم های ملی 
کشک بود

وزنه برداری بانوان خیلی دیر 
راه اندازی شد. چطور شد که 
به این تیم فعلی رسیدید که 

حالا امیدبخش ظاهر شده و در 
رده های مختلف سنی به موفقیت 

و مدال می رسد؟
به نظرم رشـــد کرده اند. برخی بیشـــتر 
و تعـــدادی دیگـــر کمتر ولی قطعـــاً نیاز 
بـــه ســـرعت رشـــد بیشـــتری داریـــم. 
وزنه بـــرداری بانـــوان، قبـــل از اینکه ما 
بیاییم سه ســـالی بود که راه افتاده بود 
ولی یکی از مشـــکلات اصلی این است 
که در این بخش به لحاظ زیرســـاخت 
خوب عمل نشـــده اســـت. یعنی ابتدا 
آمدنـــد تیـــم ملـــی را تشـــکیل دادند و 
بعد بـــه اســـتعدادیابی پرداختند. الان 
هم به جـــز چند اســـتان مثـــل زنجان 
و خراســـان رضوی که مجهز به ســـالن 
اختصاصـــی وزنه بـــرداری هســـتند، در 
مابقـــی اســـتان ها ســـالن اختصاصـــی 
نداریـــم کـــه ایـــن مقـــداری دســـت ما 
را می بنـــدد. البتـــه بـــه لحـــاظ نیروی 
انســـانی هم عزیزان تمام تلاش شـــان 

را می کننـــد ولـــی چون به لحـــاظ فنی 
وزنه بـــردار نبوده انـــد، از لحـــاظ علمی 
کارشـــان سخت می شـــود. با این حال، 
شـــاهدیم تعـــداد علاقه منـــدان به این 
رشـــته در حـــال زیـــاد شـــدن اســـت و 
به واســـطه ژن خوبـــی که ایـــران دارد، 
مطمئنم بزودی شـــاهد موفقیت های 
بیشـــتر زنان ایرانی خواهیم بود. البته 
رســـیدن بـــه موفقیت هـــای بیشـــتر، 
بســـتگی بـــه حمایـــت کمیتـــه ملـــی 
المپیـــک و فدراســـیون هـــم دارد تـــا 
بتوانیـــم زودتـــر بـــه نقطه عطـــف خود 
برســـیم. در ایـــن شـــرایط، مجبوریـــم 
گلخانـــه ای عمـــل کنیـــم کـــه همیـــن 
موضـــوع باعث شـــده فاصلـــه رکوردی 
اردونشـــینان بـــا آنهـــا که زیر نظـــر کادر 
فنی تمرین نمی کنند، معنادار باشـــد. 
البتـــه ایرادی هم نـــدارد. چرا که جلوتر 
می رویـــم تـــا بـــه همسان ســـازی لازم 

 . سیم بر

وزنه برداران خانم در دسته فوق 
سنگین بهتر هستند یا سبک 

وزن؟
من فکر می کنـــم در اوزان خیلی پایین 
نســـبت به اوزان بالاتر، زیـــاد وزنه بردار 
خـــوب نداریـــم. در ایـــن شـــرایط، این 
ســـؤال من باید پاســـخ داده شـــود که 
چند درصد بانوان ایرانی به ســـن بلوغ 
رســـیده اند و آیـــا وزن 45 کیلـــو دارند یا 
اینکـــه چینی هـــا چند درصدشـــان 45 
کیلو هســـتند؟ پـــس از یـــک جمعیت 
آماری بیشـــتر به نقطه ای می رسیم که 
ژن ایرانی این مســـائل را رقـــم می زند.

گویا با ظرفیت کامل به هانگژو 
می روید، درست است؟

ســـعی می کنیـــم با پنـــج نفـــر در اوزان 
59، 64، 76، 87 و +87 کیلـــو در ایـــن 
رقابت هـــا شـــرکت کنیم امـــا باید دید 
در نهایت شـــرایط به چه صورت پیش 

می رود.
می توان برای بانوان در هانگژو، 

شانس مدال قائل بود؟
اغلـــب  بیـــن  داریـــم.  زمـــان  هنـــوز 
نفرات مان شانس کســـب مدال است 
ولی بحـــث مهم این اســـت کـــه با چه 

میـــزان آمادگـــی برویم.
برای مسابقات جهانی با چند نفر 

شرکت می کنید؟
با تعداد نفری که کورســـوی امید کسب 

سهمیه دارند.
خیلی ها می گویند الهام حسینی 
یکی از شانس های اصلی کسب 

سهمیه است؟
او به نســـبت بقیـــه، نزدیک تر اســـت. 
رنک 14 جهان اســـت ولی حداقل باید 
10 کیلو افزایش رکورد داشـــته باشـــد و 
زود اســـت کـــه در ایـــن بـــاره اظهارنظر 
کنیم. البته تا ابتدای بهار ســـال آینده 
فرصت داریـــم. ان شـــاءالله در جهانی 
با پنـــج نفـــر، در قطـــر کاپ با ســـه نفر 
و بعدش قهرمانی بزرگســـالان آســـیا و 
کاپ جهانی تایلند شـــرکت می کنیم و 
آنجا دیگر می توان نظر داد که ســـهمیه 

المپیـــک می گیریم یـــا نه؟!
اضطراب سرمربیگری بانوان 

بیشتر است یا مردان؟
مـــن بـــه ســـن و ســـالی رســـیده ام که 
حرص و جـــوش کمتـــری می خـــورم. 
به دلیـــل گیرایـــی کمتـــر،  بعضی هـــا 

ممکن اســـت باعـــث حـــرص خوردن 
مـــن شـــوند امـــا بـــه لحـــاظ تجربـــه، 
دیگـــر اضطراب نـــدارم چرا کـــه از تیم 
بانـــوان انتظـــار بالا نیســـت. تـــا زمانی 
کـــه ســـجاد انوشـــیروانی نظـــرش این 
باشـــد که کـــوروش باقـــری می تواند به 
وزنه بـــرداری کمـــک کنـــد، در خدمت 
هســـتم ولی اگر احســـاس کند کســـی 
دیگـــر بهتـــر می توانـــد کار کنـــد، درک 
می کنـــم. آنچـــه مـــن در وزنه بـــرداری 
بانـــوان گذاشـــته ام، اعتبـــارم هســـت 
کـــه برایم بســـیار ارزشـــمند اســـت. ما 
تمـــام تلاش مـــان را می کنیم کـــه این 
پیشـــرفت محســـوس مان حفظ شود 
و اگر بیشـــتر حمایت شویم، سرعت را 
بیشـــتر کنیم. ما در بخـــش بانوان کلی 
اســـتعداد داریـــم کـــه نیاز بـــه حمایت 
بیشـــتری دارند و اینکه بانـــوان به یک 
خودبـــاوری برســـند. در همین ســـطح 
ملـــی هنوز خودباوری بانوان کم اســـت 
و داریـــم تلاش می کنیـــم که این حس 

را بـــه آنها القـــا کنیم.
شما کار با انوشیروانی را با سمت 
مدیر تیم های ملی شروع کردید 

ولی به یک باره کنار کشیدید و 
این ذهنیت به وجود آمد که شما 
موافق خیلی از برنامه های رئیس 

فدراسیون در تیم ملی نیستید!
اولاً یک نکتـــه ای را در خصـــوص مدیر 

تیـــم ملـــی بگویـــم که بـــه قـــول آقای 
علی پروین این ســـمت یعنی کشـــک! 
من فکـــر می کنـــم در چنیـــن مقطعی 
مدیریـــت تیم هـــای ملی کشـــک بود. 
من ســـرمربی تیم های ملـــی بانوان در 
سه رده سنی هستم. شـــاید هم برخی 
ناراحت بشـــوند ولـــی چرا فیلـــم بازی 
کنم. ســـمت مدیر تیم هـــای ملی فقط 
صرفاً بـــرای نوشـــتن روی ســـربرگ ها 
خوب است. ســـمتی که الان دارم یکی 
دوهفته بعد از سرپرســـتی ســـجاد رقم 
خورد و عملاً ســـرمربی تیم ملی بانوان 
هســـتم یا به قول برخی ها مشاور فنی. 
تا به حـــال هم خـــوب کار کردیم و تنها 
باید ســـرعت عمل مان را بیشتر کنیم.
 موضوعی که در وزنه برداری خیلی 

مهم است، انتخاب وزنه درست 
توسط کادر فنی است. در این 

خصوص، شاگردان تان معتقدند 
که شما در انتخاب وزنه ماهر 

هستید.
انتخـــاب وزنـــه در بحـــث مربیگـــری 
وزنه برداری، مهم ترین مســـأله است و 
من هم تلاشـــم را می کنم تـــا وزنه های 
درســـتی را بـــرای وزنه بـــرداران انتخاب 

. کنم
 مربی جدی و سختگیری هستید، 

این طور نیست؟
ســـختگیری ام قبلاً شـــاید بیشتر بود. 
بـــه نظـــرم فرمانبـــرداری از یـــک مربی 
موضوع کاملاً معمولی اســـت و عجیب 
نیســـت. البته ورزشـــکار نتیجه را نگاه 
می کند و کار مربـــی را می بیند و ایمان 
مـــی آورد. وقتـــی ایمـــان آورد، احتمال 
موفقیت خیلی بیشـــتر می شـــود. پس 
بخشـــی از کار مربیگری این اســـت که 
مربـــی ایمـــان ورزشـــکار را نســـبت به 
خـــودش جلب کند، وگرنه کار ســـخت 

پیـــش می رود.
 بهترین شاگرد شما کیست؟

نمی شـــود اســـم بـــرد. هـــر کـــس در 
زمینـــه ای موفـــق بـــود. کســـی مثـــل 
بهداد ســـلیمی گیرایی اش فوق العاده 
بـــود و شـــاید بتـــوان گفت چنـــد قدم 
جلوتر بود. ســـجاد انوشیروانی و سعید 
محمدپـــور را داشـــتیم کـــه جـــرأت و 
جنگندگی شـــان خیلـــی عالی بـــود. از 
لحاظ قـــدرت بدنی هم ملی پوشـــانی 
مثل کیانوش رستمی و سهراب مرادی 

خیلـــی خـــوب بودند.
رستمی در زمان شما هم تمایل 
به تنهایی تمرین کردن داشت؟

دوره ما چنین مواردی وجود نداشـــت. 
طبیعی است ورزشـــکار با توجه به سن 
و سالی که دارد، اتفاقاتی برایش بیفتد 

که اگر نیفتـــد عجیب خواهد بود!
 برخی از کارشناسان می گویند 

وزنه برداری در هانگژو مدال طلا 
نخواهد داشت و شاید هم در 

المپیک مدال نگیرد. در این باره 
چه نظری دارید؟

کارشناســـان نظرشـــان را گفته انـــد! به 
جای اینکه نوستراداموس شویم، بهتر 
اســـت تلاش کنیم تـــا بهترین ها اتفاق 
بیفتـــد ولـــی گفتـــن ایـــن اظهارنظرها 
طبیعـــی اســـت چرا کـــه در ایـــن چند 
ســـال خـــوب کار نکردیـــم و بایـــد بـــه 
انـــدازه ای که کارشـــده انتظار داشـــت. 
امـــا در ایـــن یـــک ســـال و بـــا آمـــدن 
انوشـــیروانی، پیشـــرفت های خوبـــی 
داشـــتیم، تنهـــا باید ســـرعت بیشـــتر 
شـــود تـــا عقب ماندگـــی 8، 7 ســـاله 

جبران شـــود.
 یکی از نگرانی ها درباره 

رسول معتمدی است. چرا که 
گفته می شود وزنه برداری که 

آسیب می بیند، خیلی با ترس 
برمی گردد. فکر 

می کنید 

معتمدی بتواند طلاهای خود را 
تکرار کند؟

این اتفاق بـــرای هر وزنه بـــرداری ممکن 
اســـت بیفتـــد. فدراســـیون و کادر فنـــی 
برای رســـیدن رســـول بـــه المپیـــک هر 
کاری را انجام داده اند. او برای بازگشـــت 
بـــه وضعیـــت ایـــده آل ســـخت تـــلاش 
می کند امـــا اینکه برســـد یا نه بســـتگی 
به روحیات خودش دارد و امیدواریم که 
برســـد. کســـی که می آید قهرمان جهان 
می شـــود، شـــاخصه های بالاتـــر از نرمال 
دارد که توانســـته این مدال هـــا را بگیرد.
پیش بینی شما از عملکرد تیم ملی 
در مسابقات جهانی که شهریور ماه 

برگزار می شود، چیست؟
قطعـــاً حرکت شـــان روبـــه جلو اســـت و 
نصیرشلال کارش را بلد است و امیدوارم 
نتیجـــه ای بهتـــر از این چند ســـال اخیر 

. بگیرد
 کار مربیگری سخت تر بود یا زمانی 

که خودتان وزنه می زدید؟
اصـــلاً قابـــل قیـــاس نیســـت. حـــلاوت 
مـــدال گرفتن شـــاگردان خیلی بیشـــتر 
اســـت. ضمـــن اینکـــه مربیگـــری پـــر از 
استرس و اضطراب اســـت. به نظرم اگر 
بخواهـــی درســـت کارکنی شـــغل بســـیار 
سختی اســـت. خودم طلا گرفتم خیلی 
لـــذت بردم اما وقتی نتیجـــه زحماتی که 
کشـــیدی توســـط یک ورزشـــکار دیگری 
به بار بنشـــیند، شـــیرینی دیگـــری دارد. 
المپیـــک لندن بـــرای من شـــیرین تر از 

طـــلای خـــودم بود.
درباره المپیک لندن بیشتر صحبت 

می کنید؟
المپیـــک لندن اوج وزنه بـــرداری ایران تا 
این لحظه اســـت. قبـــلاً دوره ای مثل آن 
را نداشتیم و متأســـفانه تکرار هم نشده 
و امیـــدوارم کـــه بـــاز تکـــرار شـــود. این 
المپیـــک با ســـه مـــدال طـــلا و دو مدال 
نقـــره نتیجـــه بی نظیـــری بـــود و زمانی 
خارق العاده تر شـــد کـــه از بیـــن 40 تا 50 
نفـــر کـــه تست شـــان مثبت شـــده بود، 
غ از دوپینـــگ بودند. حتی  ایرانی هـــا فار
انوشـــیروانی دو بـــار تســـت داد. قبـــل و 
بعد مســـابقه. این خیلی غرورانگیز بود.

شما خودتان چطور شد که 
وزنه بردار شدید؟

من همـــه ورزش ها را به جـــز وزنه برداری 
انجـــام مـــی دادم. فوتبـــال، والیبـــال و 
کشـــتی. در کرمانشـــاه، همه یک واحد 
کشـــتی پاس کرده انـــد امـــا در مقطعی 
که بـــرادر بزرگتـــرم وزنه بردار بـــود، من 
را بـــا برخلاف میـــل باطنی ام به ســـمت 

این رشـــته کشاند!
 با این حال، توانستید به عنوان یکی 

از وزنه برداران برتر ایران و جهان 
شوید.

مـــن مثـــل همـــه تمریـــن می کـــردم. 
موفقیت و رســـیدن به پتانسیل بالا، نیاز 
به یک شـــانس و یک مربـــی خوب دارد. 
اینکه یک موقعیت خوب در فدراسیون 
برایـــت پیـــش بیایـــد یـــا فضـــای خوب 

ن   ســـتا ا ر  د

خـــودت بـــه وجـــود بیایـــد. مـــن هـــم 
اتفاق های خوبی برایـــم رخ داد و در رده 
نوجوانـــان و جوانان بـــه اردوی تیم ملی 
دعوت شـــدم و به ایوانف سرمربی وقت 
ایران خوردم. اســـتعداد مـــن و خیلی از 
دیگـــر خوبان این رشـــته، به واســـطه او 
شناسایی شـــد. ممکن است نسل های 
قبل تر، اســـتعدادهای بهتر از ما داشتند 
ولی مؤلفـــه یـــک مربی توانمنـــد چون 
ایوانـــف به پســـت آنها نخـــورد. هر چند 
نباید اســـتعدادهای ذاتی، تلاش بســـیار 
و نـــگاه حرفـــه ای را که هاشـــمی طبا در 
ســـازمان تربیت بدنـــی بـــه وزنه برداری 
داشـــت نادیـــده گرفـــت. در کل ایوانف 

نقطه عطفـــی بود.
البته در دوران ایوانف، بحث هایی 
در خصوص دوپینگ وزنه برداران 

مطرح شد و حتی این شایعات 
درباره حسین رضازاده هم به 

وجود آمد!
یـــک  بـــا  و  هســـت  اینترنـــت  اصـــلاً! 
جســـت وجوی ســـاده می توان اســـامی 
دوپینگی هـــا را درآورد. امـــا بایـــد بگویم 
کـــه در دوره اول ایوانـــف، هیـــچ کـــدام 
از ورزشـــکاران شـــاخص، تست شـــان 
مثبـــت درنیامـــد. ولـــی در دوره دوم، 9 
نفر تست شـــان مثبـــت و اسامی شـــان 
هم اعلام شـــد. با این حال، باید بگویم 
که در دوران ایوانف بـــود که وزنه برداری 

مجـــدد زنده شـــد.
بهترین خاطره تان از دوران 
وزنه برداری تان کدام است؟

خاطـــره زیاد اســـت ولی شـــیرین ترین 
شـــاد  آن  از  هنوزهـــم  کـــه  لحظـــه ای 
نـــان  جوا طـــلای  کســـب  می شـــوم، 
جهـــان بـــود. مـــن اولین طـــلای تاریخ 
وزنه بـــرداری در رده جوانـــان را کســـب 
کـــردم. مـــن بـــا ســـختی اعزام شـــدم، 
دیـــر رســـیدم و فردایـــش هم مســـابقه 
دادم. همین مســـأله، به کســـب مدال 
مـــن شـــیرینی خاصـــی داد. هـــر چنـــد 
در بزرگســـالان قهرمـــان دنیـــا شـــدم و 
ولـــی  شکســـتم  رکـــورد  المپیـــک  در 
چون ســـرباز بـــودم، بـــه ســـختی رفتم 
و اســـتقبالی که از من در شـــهرم شـــد، 

بی نظیـــر بـــود.
ناکامی یا خاطرات تلخی را در دوران 

ورزشی داشتید؟
در هیـــچ مقطعـــی از زندگیم پشـــیمان 
نیســـتم و هر چه پیش آمده را پذیرفتم 
و تأســـف نمی خـــورم. شـــاید بـــه ایـــن 
دلیل کـــه در دوران مربیگری ام موفق تر 
بودم. مســـلماً در مسابقات 2002 جهان 
می توانســـتم راحت تـــر طلا بگیـــرم ولی 
شاید بخشـــی از آن به دلیل کم تجربگی 
خودم بود و بخش بزرگترش ناکارآمدی 
کادر فنـــی وقت بـــود یا نگرفتـــن مدال 
در المپیک ســـیدنی با وجود اول شدن 
در حرکـــت یکضـــرب، یـــک مقـــداری 
بدشـــانس بودم. شـــاید ناراحت شـــده 

باشـــم ولی تأســـف نخوردم.
 بهترین رئیس فدراسیونی که با او 

کار کردید، چه کسی بود؟
مقطـــع  یـــک  افشـــارزاده  آقـــای  دوره 
کوتاهی بودم. دوره رضازاده از 5 ســـال، 
چهارسالش ســـرمربی تیم ملی بودم. 
یـــک ســـالی هـــم اســـت در خدمت 
سجاد انوشـــیروانی هستم. هر کدام 
نقـــاط ضعـــف و قوتی داشـــتند ولی 
به لحـــاظ نتیجـــه تیم ملـــی، دوران 
رضـــازاده بهترین بود. البتـــه یکی از 
شـــرح وظایـــف رئیس فدراســـیون، 
گرفتـــن نتایـــج فوق العـــاده بـــا تیم 
ملـــی اســـت کـــه امیـــدوارم آقـــای 
انوشـــیروانی بتواند آن نتایج 
خـــوب و حتـــی بهتر را 

. د بگیر

 گفت و گوی اختصاصی »ایران«
با سرمربی تیم ملی وزنه برداری زنان

 باقری:  اعتبارم را 
وسط گذاشته ام
 به جای اینکه نوستراداموس 
باشیم، تلاش کنیم

گفت و گوی روز

پریسا غفاری
روزنامه نگار

کوروش باقری یکـــی از موفق ترین ورزشـــکاران و مربیان وزنه برداری ایران اســـت 
که با مدال آوری در جوانان جهان در این رشـــته افتخارآفرین شـــد و با ســـه مدال 
طـــلا و دو نقـــره شـــاگردانش در المپیک لندن بهتریـــن نتیجه تاریـــخ وزنه برداری 
را رقـــم زد. او حـــالا به عنوان ســـرمربی تیم های ملـــی وزنه برداری بانـــوان فعالیت 
می کنـــد و اینکه خانم هـــای وزنه بـــردار تحت هدایت او توانســـته اند بـــه 20 مدال 
رنگارنگ دســـت پیدا کنند، نشـــان دهنده تأثیر حضـــور باقری در کنار آنهاســـت. 
مربـــی ای کـــه به دنبال تکـــرار موفقیت هایش اســـت، هـــر چند که هنوز مســـیری 
طولانی را پیش رو دارد و به گفته خودش اعتبارش را بر ســـر این کار گذاشته است.

برش

عملکرد قابل دفاع نصیر شلال

من همیشـــه بـــه جوانـــان اعتقـــاد داشـــته و دارم. معتقـــدم چرخه حضـــور قهرمانـــان در بحـــث فنی، 
بایـــد وجود داشـــته باشـــد کـــه متأســـفانه در ســـال های اخیرصـــورت نگرفـــت. اما حـــق امثـــال نواب 
اســـت کـــه محـــک بخورنـــد. او در قهرمانـــی آســـیا بـــدون اغـــراق حرکـــت روبـــه جلـــو داشـــت. چه به 
لحـــاظ مدیریـــت تیـــم و چـــه در افزایش رکـــورد و حتی بـــه لحاظ کوچینـــگ که بایـــد به او نمـــره قبولی 
داد. امیـــدوارم بـــا همیـــن رونـــد بتوانـــد اعتمـــاد همـــه را جلـــب کنـــد. او قهرمـــان المپیـــک اســـت و 
ســـرمربی شـــدن چند شـــاخصه مهـــم می خواهد. مثل شـــناخته شـــدن از ســـمت اهالی وزنه بـــرداری، 
رســـانه ها و از طـــرف مـــردم کـــه نـــواب همـــه ایـــن شـــاخصه ها را دارد و عملکـــردش قابل دفاع اســـت.


